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Protokół Nr XX/2016 
z sesji Rady Gminy w Klimontowie 

odbytej w dniu 24 lutego 2016 r.  
 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Klimontowie. 

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 12.30. 

Obradom sesji przewodniczył pan Czesław Fijałkowski, Przewodniczący Rady 
Gminy. 

W sesji uczestniczyli radni, pan Marek Goździewski – Wójt Gminy, pan Edward 
Przytuła - Zastępca Wójta, pani Anna Sobolewska - Skarbnik Gminy, pan 
Bogusław Mrozowski – asystent Wójta, kierownicy jednostek organizacyjnych, 
sołtysi, publiczność – jak listy obecności stanowiące załącznik do niniejszego 
protokołu. 

Na sesji podjęto uchwały od Nr XX/124/16 do Nr XX/135/16. Uchwały podjęto 
w głosowaniu jawnym w trybie art. 14 ustawy o samorządzie gminnym. 

Protokołowała Irena Lipiec, inspektor. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: Mieczysława Krasowska i Jerzy Cukrowski. 

 

Do punktów 1 i 2 porządku obrad sesji 

Pan radny Fijałkowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady XX sesji Rady 
Gminy. Powitał Radę Gminy, władze gminy na czele z panem Wójtem 
Goździewskim, radnego powiatowego, sołtysów, kierowników jednostek 
organizacyjnych i pozostałych, którzy przybyli na dzisiejszą sesję. Na podstawie 
listy obecności stwierdził prawomocność obrad sesji. Rada jest władna 
podejmować uchwały, bo jest quorum. Obecnych jest 13 radnych. Odczytał 
proponowany porządek obrad. 

Po jego odczytaniu pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą do 
niego uwagi, wnioski. 

Pan Wójt Goździewski zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale Nr XV/93/15 Rady Gminy w 
Klimontowie z dnia 16 października 2015 r. w sprawie przyjęcia „Planu 
gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Klimontów”. Narodowy Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie zgłosił uwagi do wniosku o 
płatność końcową dotyczącą projektu: „Opracowanie planu gospodarki 
niskoemisyjnej dla Gminy Klimontów”. Wniósł, aby uchwała w swojej treści 
zawierała stwierdzenie „Przyjęcia do realizacji”. Jest to zmiana kosmetyczna. 
Wniósł także o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
wyznaczenia Ośrodka Pomocy Społecznej w Klimontowie do realizacji zadań z 
zakresu świadczenia wychowawczego. Chodzi tu o realizację ustawy 500 +. 
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Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek pana Wójta. 

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty do realizacji. 
Wprowadzamy projekty uchwał po punkcie 14 porządku obrad jako punkty 15 i 
16. Numeracja kolejnych punktów przesunie się o dwa w dół. 

Pan radny Borycki zgłosił wniosek, aby goście zaproszeni na sesję, sołtysi nie 
musieli na piśmie zgłaszać, że chcą zabrać głos.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że jest to wniosek nie do porządku obrad, 
ale do punktu „Wolne wnioski” i przy tym punkcie należy go zgłosić.  

Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący Rady poddał porządek obrad po zmianach pod głosowanie. 
Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

 

Porządek obrad sesji po zmianach 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Zmiany w budżecie gminy na 2016 r.  
7. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 

2016 – 2030. 
8. Zatwierdzenie planów pracy stałych Komisji Rady Gminy na 2016 r.  
9. Przyjęcie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2016 rok. 
10. Określenie kryteriów naboru na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego do przedszkola. 
11. Powołanie Komisji Inwentaryzacyjnej ds. komunalizacji mienia.  
12. Sprawy majątkowe: 

a) Nabycie nieruchomości gruntowej od Pani xxxxxx 
b) Nabycie nieruchomości gruntowej od Państwa xxxxxxxxx 

13. Wyrażenie zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego 
położonego w strażnicy w Konarach. 

14. Wyrażenie zgody na zawarcie umowy najmu lokalu użytkowego 
położonego w budynku apteki w Klimontowie. 

15. Wyznaczenie Ośrodka Pomocy Społecznej w Klimontowie do realizacji 
zadań z zakresu świadczenia wychowawczego.  

16. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr XV/93/15 Rady Gminy w 
Klimontowie z dnia 16 października 2015 r. w sprawie przyjęcia „Planu 
gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Klimontów”.  
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17. Wnioski, zapytania, informacje. 
18. Odpowiedzi na wnioski, zapytania. 
19. Zakończenie sesji. 

Po przyjęciu porządku obrad pan Przewodniczący Rady udzielił głosu panu 
xxxxxxxx.  

Pan xxxxxxxx działając w imieniu biznesmena pana xxxxxx  złożył na ręce Wójta 
i Przewodniczącego Rady ofertę zakupu budynku po byłej szkole podstawowej w 
Olbierzowicach. Powiedział, że pan xxxxxx, inwestor z terenu Kielc, chciałby 
zrewitalizować ten budynek i w przyszłości stworzyć tam 20 – 30 miejsc prac, ale 
żeby to zrobić musi mieć tytuł własności do nieruchomości. Stwierdził, że pan P. 
xxxxxx należy do przedsiębiorców, którzy działają z szacunkiem dla 
pracowników i dla otoczenia.  

Pan radny Rębacz powiedział, że Rada podjęła już uchwałę o sprzedaży 
budynku, odbył się przetarg, nikt się nie zgłosił, więc uchwałą obniżała Rada cenę 
zbycia ze trzy razy z prawie 600 0000 zł w kolejnych przetargach i w czym jest 
problem. Jesteśmy zainteresowani sprzedażą.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział, że przed chwilą wpłynęła do niego ta 
oferta i inwestor złożył ofertę kupna nieruchomości za kwotę 80 000 zł. 
Zapowiedział, że ofertę przekaże na posiedzenia komisji Rady celem jej 
rozważenia.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że jego zdaniem przyszłego inwestora 
należy zaprosić na komisje i wtedy będzie miał możliwość wypowiedzenia się na 
temat złożonej oferty. Ważne jest co inwestor tam będzie chciał zrobić. Trzeba to 
dokładnie rozważyć i my to zrobimy. Według niego 80 000 zł to trochę mało. 
Dziękuję za przedstawienie propozycji.  

  

Do punktu 3 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że do przyjęcia są dwa protokoły z 
poprzednich sesji, tj. z dnia 30 grudnia 2015 r. i z 14 stycznia 2016 r.  

Następnie w kolejności jak niżej pan Przewodniczący Rady zapytywał  
radnych czy wnoszą uwagi do protokołów i poddawał ich pod głosowanie.  

1.Protokół Nr XVIII/2015 z dnia 30 grudnia 2015 r.  

Uwag nie zgłoszono. Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 
Protokół został przyjęty.   

2.Protokół Nr XIX/2015 z dnia 14 stycznia 2016 r.  

Uwag nie zgłoszono. Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 
Protokół został przyjęty.   

Do punktu 4 porządku obrad sesji 
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Pan Wójt Goździewski złożył sprawozdanie z działalności w okresie między 
sesyjnym. 

• W ciągu ostatnich dwóch miesiącach intensywnie piszemy wnioski o 
wsparcie działań na terenie gminy Klimontów Złożyliśmy wniosek  do 
RPO o dofinansowanie projektu „Międzypokoleniowa świetlica wsparcia 
dziennego w Klimontowie” na kwotę 420 000 zł. W ramach projektu 
świetlica, zajęcia różnego rodzaju, zajęcia taneczne, nauka gry, tańca, różne 
zajęcia dla starszych i młodszych. Taka integracja.  

• Złożyliśmy do RPO WŚ wniosek na projekt „Ochrona obiektów 
zabytkowych i rozwój oferty kulturalnej gminy Klimontów poprzez 
rewaloryzację ruin zamku Ossolińskich i dostosowanie do pełnienia funkcji 
kulturalnych oraz turystycznych i wzrost konkurencyjności regionu pod 
względem działalności kulturalnej” na kwotę 799 000 zł, w tym 639 000 zł 
dofinansowanie.  

• Złożyliśmy cztery wnioski do PROWu na drogi. Pomontowane są we 
wnioskach te drogi w zależności od punktacji, które uzyskują. Pierwszy 
wniosek na kwotę 1 600 000 zł, drugi na kwotę 1 300 000 zł, trzeci na 
kwotę 320 000 zł i czwarty na kwotę 193 000 zł. We wnioskach ujętych 
zostało szereg dróg z terenu gminy. Dokumenty można sobie przejrzeć.  

• Złożyliśmy wniosek na klub dziecięcy Tuptuś w Nawodzicach na 
dobudowę klatki i utworzenie klubu. Dofinansowanie wynosi ok. 80 % 
całej inwestycji. Kwota ogółem 157 000 zł, dofinansowanie 126 000 zł. 
Wniosek do rozstrzygnięcia. Pozostałe wnioski , które czytałem też są do 
rozstrzygnięcia. Jeszcze nie ma wyników z tych konkursów.  

• Składaliśmy również wnioski wraz ze stowarzyszeniami. Pierwszy 
wniosek na Bieg Klimontowski na kwotę 13 000 zł, dofinansowanie 10 000 
zł. Wniosek złożony do Wojewody. Drugi wniosek na plener malarski ze 
stowarzyszeniem klimontowskim Zawsze Razem ma kwotę 19 000 zł, 
dofinansowanie 15 000 zł.  

• Będą wprowadzone do budżetu wnioski na sport. Na razie nie mówię o 
nich, bo są jeszcze nieposkładane. Są one na razie na etapie kompletowania 
dokumentacji.  

• Po ogłoszonych przetargach na sprzedaż budynków i działek na terenie 
gminy Klimontów, po obniżeniu cen: budynek poszkolny w 
Olbierzowicach - brak chętnych, budynek kotłowni ul. Zysmana – brak 
chętnych, Goźlice działka 435 – brak chętnych, Borek Klimontowski 
działka nr 117 – przystąpił jeden oferent i najprawdopodobniej sprzedamy 
tę działkę za 6 441 zł.  

• Ogłoszono i rozstrzygnięto przetargi na dokumentację projektowo 
kosztorysową z podziałami geodezyjnymi wraz z uzyskaniem decyzji 
zezwalającej na realizację inwestycji. Drogi, które w tych przetargach były 
wniesione, wymagały podziałów geodezyjnych i stad te przetargi. Są to 
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skomplikowane dosyć procedury czasowe. Chodzi o budowę drogi gminnej 
w m. Klimontów targowisko – wygrała oferta formy Projektowo – 
Budowlanej „ECO-PROJEKT” Rafał Bzduch, Grabki Duże za kwotę 
62 900,00 zł. Tutaj będę prosił Państwa o zwiększenie kwoty, bo najniższe 
oferty przeważały kwoty zabezpieczone w budżecie. Budowa drogi 
gminnej w m. Klimontów ul. Słoneczna etap I ok. 120 m – oferta za 
36 900,00 zł wygrała firma z Chmielnika. Budowa drogi gminnej Zakrzów 
– Gilówka etap I 450 m – unieważniono przetarg z powodu bardzo 
wysokiej ceny, najniższa oferta przewyższała znacznie kwotę 
zarezerwowaną w budżecie na to. Może pójdzie ta droga innym trybem – 
zlecimy podział geodezyjny, bo radny doniósł nam bardzo starą 
dokumentację i ponownie geodeci wyznaczą tę drogę. Teraz jest bardzo 
wąska i praktycznie nie kwalifikuje się do żadnego dofinansowania. 
Budowa drogi gminnej Pęchów – Kolonia Pęchów 800m – wygrała oferta 
firmy drogowej TWZ z Tarnobrzega za kwotę 60 270,00 zł. Rozbudowa 
drogi gminnej Borek Klimontowski – Kępie 300 m – wybrano najniższą 
ofertę za 46 760 zł.  

• Ogłosiliśmy zaproszenie do składania ofert na transport materiałów na 
drogi gminne w 2016 r. Dzisiaj o godz. 11 będzie rozstrzygnięcie. Na 
pewno materiał będziemy dowozić na drogi tylko proszę Państwa sołtysów 
i radnych o cierpliwość, bo w tej chwili drogi są jeszcze rozmoknięte i 
nawet jak wyjedziemy jakimś sprzętem, to zrujnujemy to co jest.  

• Z bieżących spraw został rozebrany budynek w Goźlicach przy szkole. 
Gruz, który został będzie wywieziony na drogi w Goźlicach. Na razie jest 
ciężko wjechać, więc w późniejszym czasie będzie on wywożony. W 
trakcie rozbiórki jest budynek w Pokrzywiance ten drewniany. W między 
czasie dokonano tam kradzieży. Zgłosiliśmy to na policję. Ktoś rozebrał 
część desek i skradł w nocy.  

• Nawodzice – projekty zostały zlecone już do wykonawstwa na ujęcie wody 
do celów gospodarczych. Na Rybnicy jesteśmy w tej chwili na etapie 
wstępnego wykupu działek pod ujęcie wody.  

• Do 29 lutego można składać wnioski na usuwanie wyrobów azbestowych 
z terenu gminy z dofinasowaniem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska.  

• Ogłoszono konkurs w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu 
na 2016 r. Dzisiaj będzie rozstrzygniecie tego konkursu.  

• Przedstawiam propozycje zadań o dofinansowanie zadań w zakresie 
usuwania skutków klęsk żywiołowych, które były składane na 2016 r.: 
przebudowa drogi gminnej Goźlice – Kozia Górka z deszczu nawalnego w 
2015 r., przebudowa drogi gminnej Borek Klimontowski – Rogacz też z 
deszczu nawalnego 2015 r. , przebudowa drogi gminnej Ossolin do pana 
Bryły też z deszczu nawalnego 2015 r., przebudowa drogi gminnej Pęchów 
– Adamczowice - dokończenie tego odcinka, przebudowa drogi gminnej 
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Śniekozy przez wieś. Do tego zgłosiliśmy w ramach wąwozowych wąwóz 
w Nawodzicach Łany druga część.  

 

Do punktu 5 porządku obrad sesji 

Interpelacje i wnioski zgłosili radni w kolejności jak niżej: 

Pan radny Bargiel powiedział – Cieszę się bardzo panie Wójcie, że ktoś jest 
zainteresowany Olbierzowicami. Być może dojdzie do skutku sprzedaż i będzie 
coś się dziać. Przydałby się inwestor, który stworzyłby miejsca pracy. Chodzi o 
te działki w kierunku w targowicy. Tamte działki po jednej co roku można 
wykupywać. Chciałbym także panie Wójcie, żeby w tych pana wnioskach pojawił 
się temat zakupu działek inwestycyjnych w kierunku targowicy, żeby było gotowe 
jak zgłosi się inwestor. Zima się praktycznie kończy i mam pytanie do pana Wójta 
i do nas wszystkich – chodzi o porządki. Te wszystkie nasze rowy, laski, zagajniki 
są zaśmiecone i to musimy sami sprzątnąć. Jest grupa, ale to za mało osób, żeby 
sprzątać całą gminę. Temat wody – po deszczach jest katastrofa. Woda spływa z 
pól do naszych ujęć, do naszych studni i ona nie za bardzo nadaje się do picia. 
Zwłaszcza po deszczach tak to się nasila. Może sami byśmy się troszeczkę 
wykazali – radni, sołtysi, mieszkańcy tą ekologicznością i te swoje nieczystości 
w szambach zaczęli wywozić na oczyszczalnię. Wiem, że oczyszczalnia nie jest 
wykorzystana na 100 % a można by i z tym problem byśmy się za parę lat uporali. 
Słyszałem w Wiadomościach, że województwo małopolskie ma problem. Nie ma 
problemu z czystością, ale ma problem z powietrzem i tu jest taka dla nas nadzieja, 
że może za jakąś dłuższą chwilę ci z małopolskiego będą przyjeżdżać do 
świętokrzyskiego i oddychać świeżym powietrzem. A na zdrowym i czystym 
powietrzu też można zarobić. Pan Wójt poruszył, że jest złożony wniosek na 
świetlicę w Klimontowie. Jest problem lokalu dla emerytów i rencistów. Był 
temat już poruszany. Nie wiem czy pan Wójt rozmawiał z emerytami odnośnie 
lokalu, który znajduje się przy ul. Zysmana w remizie. Z tego co wiem, to on 
praktycznie nie jest wykorzystany na 100 %, a wiem, że w innych 
miejscowościach typu Nawodzice, Pokrzywianka lokale, które znajdują się w 
remizach są wykorzystywane w 100 %. Wykorzystują i młodzi. Ostatnio 
widziałem zdjęcia, że w Nawodzicach mają siłownię, z której korzystają i młodzi 
i starsi. Można udostępnić lokal w remizie w Klimontowie emerytom dopóki nie 
będzie wyremontowany lokal w starej mleczarni. Mamy szkoły piękne, szkołę 
podstawową, gimnazjum i liceum. Nie mamy już pierwszej klasy w liceum. 
Wiem, że jako gmina tą szkołą nie zarządzamy, tylko powiat, ale jak w tym roku 
nie będzie drugiej, a później trzeciej to ucieka młodzież. To niewesoła sytuacja. 
Starsi uciekają, ci pracujący też uciekają, 15, 16, 17 latkowie też będą uciekać do 
innych szkół to nieciekawe. Kończą się miejsca pracy. Mamy pana dyrektora, 
który dyrektorował liceum i było ono pierwsze w województwie. Może wspólnie 
Komisję zrobić, żeby coś w tej sprawie zadziałać, żeby namówić rodziców i 
dzieci, żeby chodziły do tej szkoły, żeby szkoła ponadgimnazjalna była. Musimy 
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podjąć starania w tym kierunku, żeby szkoła była. Brak folderu promującego 
gminę. Może warto zmienić stronę internetową, bo podejrzewam, że ona od 10, 
15 lat jest ta sama. Jak ktoś wchodzi na stronę internetową innej gminy to więcej 
jest takich nowości. Stanęliśmy w miejscu i ta nasza strona internetowa jest 
troszeczkę szara. Mamy się czym chwalić a jakoś tego nie wykorzystujemy. 
Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Rady – Dziękuję. Zgodnie z regulaminem Rady Gminy 
przedmiotem wystąpień na sesji są sprawy związane z porządkiem obrad. Akurat 
jeśli chodzi o radnych to ich to nie bardzo dotyczy. Pan Marek podjął tyle spraw, 
że gdybym chciał ich powtórzyć to pewnie nie potrafiłbym tego zrobić.  

Pan radny Borycki - Panie Wójcie nasz wodociąg w Konarach jest już 
zakończony. Wiadomo, że firma jak zasypywała to ziemia była jeszcze 
zamarznięta, teraz toto puszcza i są duże ubytki. Prosiłbym, żeby poinformować 
wykonawcę czy kierownika, żeby po obeschnięciu ziemi przyjechał i te nie ubytki 
uzupełnił, bo w niektórych miejscach są przepaście do metra i nawet rurociąg 
widać. To nie jest w interesie naszym, żeby gmina ponosiła koszty, tylko to jest 
w interesie wykonawcy, bo jest na gwarancji dwa lata. Chciałbym przypomnieć, 
żeby jak najwcześniej oczyścić staw w Konarach, bo drzewo w zbiorniku jest. 
Jest zamulony a ze zbiornika korzystamy jako sołectwo Konary - Kolonia i 
sołectwo Konary, bo jest tam ujęcie na dwa sołectwa. Wpisaliśmy we wniosku, 
żeby to czyścić, Wójt obiecał to zrobić ale jeszcze przypominam. Droga na Łazy 
i od remizy w górę – to są dwa odcinki najgorsze. Szczególnie najgorsza jest droga 
na Łazy, bo jest nieprzejezdna. Da się jedynie przejechać ciągnikiem. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Rady – Dziękuję. Mam prośbę do radnych. Jeżeli ktoś 
zabiera głos to mówić naprawdę krótko i węzłowato.  

Pan radny Orłowski – Chcę odnieść się tutaj do pana Marka, który przede mną 
mówił. Faktem jest, że świetlica w Nawodzicach żyje, ale do siłowni to jej jeszcze 
bardzo dużo brakuje. Zgłaszam sprawę przeczyszczenia rowów na Rybnicy panie 
Wójcie – tam trzeba to ręcznie zrobić. Już w ubiegłym roku apelowałem i żeby to 
jeśli można było na wiosnę przeczyścić te rowy. Następna sprawa dotyczy klubu 
sportowego LKS „Klimontowianka”. Byłem na zebraniu sprawozdawczo – 
wyborczym i miałem odczucie, że zebranie bardziej przypominało jakiś wiec 
wyborczy, padało tam dużo ostrych słów krytyki. Panie Wójcie jak przejmiemy 
te grunty od Państwa Zybałów to prośba, żeby zrobić tam boisko treningowe oraz 
sprawa tego budynku – szatni. Mam informację, że dach tam przecieka. Czy 
można coś z tym zrobić. Klub reprezentuje nas w czwartej lidze i jest to bardzo 
dobra reklama dla Klimontowa. Dziękuję bardzo.  

Pan radny Ciach – Kiedy będzie wykonane ujęcie wody w Klimontowie, bo to 
się ciągnie już dłuższy czas. W zeszłym roku z funduszu sołeckiego daliśmy 
pieniądze na projekt. Na ten rok są zabezpieczone pieniądze w funduszu na 
wykonanie i ciekawy jestem czy w tym roku to się wykona.  
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Pan radny Rębacz – Chciałbym zapytać o zasadność podwyższenia opłat za 
odbieranie śmieci. Piszą, że Zgromadzenie Związku w listopadzie podwyższyło z 
18 zł na 20 zł opłatę miesięczną. Dzieje się to akurat w sytuacji gdy paliwa tanieją, 
energia elektryczna tanieje. Do odbioru tych nieczystości potrzebne jest paliwo 
płynne i ono jest najtańsze. Również za sprawą taniego węgla energia elektryczna 
również tanieje. Jakie jest uzasadnienie podwyższania w tej sytuacji opłat ?. Może 
pierwotna kalkulacja była źle sporządzona. Podwyższanie tych opłat nie poprawi 
sytuacji to co pan Marek mówił te worki ze śmieciami do lasu są rzucane. Do 
radnego powiatowego – pytanie odnośnie chodnika do Olbierzowic. Prośba, żeby 
ten grunt od pani Nowakowej już jakoś załatwić, żeby starostwo mogło już 
zrealizować chodnik.  

Pani radna Berbeś – Chciałam prosić o pomoc w uporządkowaniu drogi za mną 
na pastwisko w Pęchowie Kolonia Gać. Tam już tak zarosło, że nie da się tam 
przejechać. Od kilku lat nie jest to robione więc chciałabym, żeby może grupa 
interwencyjna nam pomogła. To jest jedna sprawa. Druga sprawa – cały czas 
panie Wójcie ta nowa droga do nas tak jak pana Orłowskiego pole tam zaczyna 
rwać się ten asfalt. Trzeba tam coś podsypać, bo wyżej jest droga niż pole. Na 
Pęchowcu jest taka duża dziura w asfalcie tak jak się zjeżdża do Słowickich.  

Pani radna Hakamäki – Chciałabym poinformować, że decyzja rady sołeckiej 
w Klimontowie przekazujemy pieniądze, które były przeznaczone na remont 
chodnika przy ul. Ossolińskiej, Małym Rynku na konto nowego przystanku. 
Kwota 3000 zł do wykorzystania w  tym roku. Jeżeli chodzi o remont chodnika 
przy ul. Studziennej wierzymy w ramach rewitalizacji tern odcinek zostanie 
wyremontowany i kompleksowo będzie się ten plac z ulicami ładnie prezentował.  

Pan radny Lipiec – Było spotkanie na początku lutego z panem Marszałkiem, z 
panem Urbanowskim, dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich. Prosiłbym 
panie Wójcie, żeby pan podjął rozmowy z panem dyrektorem Urbanowskim, bo 
oni mówią nam o tej przyszłej rekonstrukcji drogi wojewódzkiej 758 Klimontów 
– Iwaniska, ale bardzo bym prosił, żeby ten chodnik od Górek do Klimontowa 
wspólnie z tego skorzystają i mieszkańcy Górek i Klimontowa, żeby podjąć takie 
działania, żeby złotówka do złotówki wspólnie to zrobić. Pan Wójt w 
sprawozdaniu swoim mówił o licznych wnioskach, które będą składane – 
prosiłbym, żeby w takich wioskach jak Górki, Beradz, Płaczkowice, które 
reprezentuję, żeby zostały uwzględnione i place zabaw dla dzieci i siłownie 
zewnętrzne dla seniorów, których jest coraz więcej.  

Więcej interpelacji i wniosków nie zgłoszono. 

Na bieżąco odpowiedzi udzielił pan Wójt Goździewski.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział : 

� Pan Bargiel i zakup działek pod inwestycje – mamy w budżecie 
zabezpieczone na to środki. Na pewno będziemy to realizować. 
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Zaplanowany jest wykup 4 działek. Jeśli chodzi o porządki to przy pomocy 
grupy interwencyjnej staramy się na bieżąco to realizować. Woda – badania 
wody są w normie. Był u mnie kierownik i przyniósł mi te wyniki. Jeśli 
chodzi o lokal dla emerytów to byli u mnie, rozmawialiśmy w tej sprawie i 
w tym kwartale będziemy ogłaszać konsultacje społeczne dla rewitalizacji 
Klimontowa i przyległych terenów. Każdy będzie mógł wykazać się w tym 
temacie i dołożyć swoje propozycje do tego projektu. Myślę, że  
uwzględnimy remont mleczarni, tam właśnie byśmy takie pomieszczenie 
dla nich wygospodarowali. Ja jestem otwarty jak najbardziej na ich 
pomysły. Ja mówię, że każdy budynek gminy jest dla nich otwarty jeśli 
chcą się spotkać, posiedzieć, porozmawiać. Jeśli chodzi o siłownie, to 
mamy ja pod nami. Cały czas można do niej przychodzić, spotykać się. 
Tutaj nie ma żadnych utrudnień. Szkoła ponadgimnazjalna – byłem już 
kilka razy w sprawie tej szkoły, ale jest pierwsze podstawowe pytanie. Jeśli 
chcielibyśmy teraz to przejąć skąd wziąć 1 000 000 zł, żeby do niej 
dopłacać. Wycofać się z rewitalizacji ?. Myślę, że w przyszłym roku 
będziemy musieli zdecydować co z tą szkołą ?. Czy przejąć majątek szkoły  
czy stworzyć stowarzyszenie, które przejęłoby tę szkołę i wtedy jak 
najbardziej dać im pieniądze z tej subwencji oświatowej. To byłby 
najlepszy pomysł. W następnym roku musimy to rozstrzygnąć, bo 
starostwo będzie chciało pozbyć się tych budynków. Tak jak widzę 
jesteśmy wszyscy lokalnymi patriotami. Chciałbym, żeby każdy sobie 
zrobił taki własny rachunek sumienia. Czy swoje dzieci tutaj do szkoły 
skierował. To do radnych i reszty Państwa. Kto z radnych skierował dzieci 
do innych miast. Niektórzy zabierają głos a robią inaczej. Jeśli chodzi o 
promocję Klimontowa, o folder – to jak najbardziej. Myślimy o zmianie 
strony internetowej, myślimy o dołożeniu kilku linków, które ożywiłyby 
naszą stronę.  

� Pan Borycki i wodociąg w Konarach – miałem już jedna interwencję, także 
w Olbierzowicach. Wysłana była grupa i sami w jednym miejscu 
porządkowaliśmy to. Napiszemy pismo i zobaczymy jakie będą 
możliwości, żeby firma, która wykonywała wodociąg to uzupełniła. 
Zorientujemy się w tej sprawie.  

� Staw w Konarach za remizą – z tego co wiem jest ujęty w funduszu 
sołeckim i na pewno będzie to realizowane. Będzie czyszczenie tego stawu, 
ogrodzenie. Droga na Łazy – jest tam potężne wzniesienie i jest to 
kłopotliwe, bo za każdym razem jak nawieziemy tam jakiś materiał to ta 
woda, która spływa z okolicznych pól rwie tę drogę. W tamtym roku 
dowożonych tam było kilkanaście samochodów z materiałem a nawet pod 
jesień firma, która wykonywała dodatkowe odcinki dowiozła jeszcze raz 
materiał, poszła tam równiarka od tej firmy. Są takie odcinki dróg gdzie 
bez asfaltu się nie obędzie, trzeba systematycznie dokładać po każdym 
deszczu.  
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� Pan Orłowski i przeczyszczenie rowów na Rybnicy – jak najbardziej. 
Będziemy mieli grupę interwencyjną i oczyścimy to. Postaramy się to 
udrożnić. Sprawa stadionu – dzisiaj będzie rozstrzygnięcie tego konkursu 
sportowego. Wpłynęło kilka ofert, zobaczymy jak to się rozstrzygnie. Tak 
jak powiedziałem planujemy konsultacje społeczne i w tej rewitalizacji 
uwzględnimy nasz stadion i jeszcze kilka innych rzeczy, które są do 
wykonania na stadionie. Doszły mnie słuchy, że mówi się, że na stadionie 
nic się nie robi. My porządkowaliśmy plac, który od lat nie był 
porządkowany. Geodezja musiała podzielić te działki, trwało to prawie rok. 
Wykupujemy te działki, żeby ten teren przyległy był nasz. Nie można 
mówić, że nic się tutaj nie robi. Na bieżąco była praczka, sprzątanie. My ze 
swojej strony jeśli się zarząd do nas zwracał nie odmówiliśmy w żadnym 
aspekcie. Jeśli chodzi o dach – faktycznie on się leje. Były tam negocjacje  
jeśli chodzi o pana xxxxx z jakąś tam firmą. Niedawno z tego co wiem ten 
dach był robiony, remontowany i w tej chwili gdzieś tam przecieka. Myślę, 
że na bieżąco takie łatanie papą zrobimy, a w ramach rewitalizacji 
kompleksowo. Byliśmy ostatnio razem z Zarządem LKSu u Prezesa i 
wynegocjowaliśmy 10 000 zł na te opłaty, które będą ponoszone teraz 
przez LKS. Byliśmy w kilka osób i nie można powiedzieć, że ja tutaj 
zostawiam klub sportowy samemu. Jeśli tylko do nas zwracają się o pomoc 
to nie odmawiamy. Zwracali się o zakup wody do picia – również zakup 
był realizowany, bus wynajęty. 

� Pan Ciach – to zadanie zlecone zostało do architekta. Z tego co wiemy 
jeszcze ta dokumentacja nie została sporządzona, ale to co mogę obiecać to 
wydaje mi się, że w tym roku na pewno zrealizujemy to ujęcie wody na 
oczyszczalni ścieków.  

� Pan Rębacz i chodnik do Olbierzowic – w tej chwili w trakcie podziału jest 
nieruchomość pani Nowak. Ona sama to na własny koszt sobie robi. Z tego 
co wiem, bo tę sprawę monituje pan Mrozowski, jest to w trakcie. 10 marca 
będzie pomiar. Te nasze grunty przekazaliśmy powiatowi aktem 
notarialnym. Podwyżka opłat za śmieci – byliśmy na Zgromadzeniu 
Związku i wzrost ten podyktowany był wzrostem obsługi wewnątrz 
Zakładu i opłatami środowiskowymi. Poza tym te ceny jeszcze są najniższe 
naokoło Jańczyc.  

� Pani Berbeś – będziemy mieli grupę, postaramy się uporządkować drogę. 
Od lat nie jest to droga specjalnie tam uczęszczana, stąd też nie było takich 
nacisków, ale postaramy się tę drogę uporządkować, choć mieszkańcy 
którzy mają swoje pola tam powinni poczuć się i troszeczkę te porządki 
przy drodze od działki zrobić. Apeluję do sołtysów, radnych, żeby jednak 
taką inicjatywę uświadamiać mieszkańcom, że te wszystkie działania są w 
naszej gestii. Jeśli chodzi o drogę to spróbujemy podsypać te zjazdy. Tam 
jest bodajże w dwóch miejscach taki problem. Byłem tam. Ksiądz 
proboszcz ma dać nam ziemię to może byśmy to podsypali. Jeśli chodzi o 
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Pęchowiec – pod koniec tamtego roku było pisane pismo do Zarządu Dróg 
Powiatowych i oni odbili piłeczkę, żeby ten przepust udrożnić. Myśmy tam 
podkopali przepust od pana xxxxxx, cały ten rów był przekopany przez 
Urząd Gminy a ten przepust jest w drodze powiatowej. Odpisali nam, żeby 
przepust dofinansować 50/50.  

� Pani Hakamäki i ul. Studzienna w ramach rewitalizacji – będziemy 
ogłaszać program i na pewno w tym programie remont tych chodników 
opiszemy i będziemy chcieli to wykonać w ramach rewitalizacji.  

� Pan Lipiec i chodnik – wybieram się do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
Dochodzą chodniki na ul. Sandomierskiej i w tej sprawie również 
będziemy musieli ustalić jak wykonać ten chodnik i na jakich zasadach. W 
poprzednim roku rozmawiałem w zarządzie Dróg Wojewódzkich i 
dyrektorzy chcieli, żebyśmy my projekt wykonali tego chodnika z 
odwodnieniem na Sandomierskiej. Nie było mowy o Górkach, ale włączę 
również te Górki w te rozmowy i będziemy rozmawiać z Zarządem Dróg 
Wojewódzkich na ten temat. Jeśli chodzi o wnioski na place zabaw i 
siłownie – w tej chwili ten wniosek planujemy złożyć na te place zabaw i 
siłownie. Jest to tak jakby pierwszy wniosek. W następnych latach również 
będą te nabory i będziemy sukcesywnie te wnioski składać jeśli jest takie 
zapotrzebowanie.  

 

Do punktu 6 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że zmiany w budżecie były dokładnie 
tłumaczone na komisjach, był na jednej z komisji więc słyszał to, ale jeśli pani 
Skarbnik chce coś dodać to proszę bardzo.  

Pani Skarbnik Sobolewska wyjaśniła, że wyszła jeszcze jedna zmiana. Chodzi 
o projekt „Dostęp do internetu” jest zabezpieczona kwota 65000  zł na zakup tego 
internetu do gospodarstw domowych i instytucji, ale jeszcze ten sprzęt 
ubezpieczyć. Najtańszą ofertę mamy na kwotę nieco ponad 2500 zł i zabezpieczyć 
trzeba okrągłą kwotę 3 000 zł. W roku 2016 w zał. nr 3 „Limity wydatków na 
wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia w 2016 roku” na 68 000 
zł, natomiast łączne nakłady finansowe na 5 lat trwałości projektu jest kwota 340 
000 zł.  

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetu, Finansów i Majątku |Gminy 
pozytywnie opiniuje zmiany w budżecie gminy. 

Pan radny Borycki – Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
opiniuje zmiany w budżecie gminy. 
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Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury pozytywnie 
opiniuje zmiany w budżecie gminy i zmiany w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Klimontów. 

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje zmiany w 
budżecie gminy. 

Pan Przewodniczący Rady – Każdy zapoznał się z treścią uchwały. Zgodnie z 
ustaleniami z poprzedniej sesji nie czytam projektu uchwały.  

Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XX/124/16 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r. została 
podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 7 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie 
opiniuje zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów. 

Pan radny Borycki – Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
opiniuje zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje zmiany w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów. 

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że uchwała dotyczy zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 2016 – 2030, a 
następnie poddał ją pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XX/125/16 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Klimontów na lata 2016 – 2030 została podjęta i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 8 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady poprosił o Komisje Rady o przedstawienie swoich 
planów pracy na 2016 r.  

Pan radny Gwizdoń przedstawił plan pracy Komisji Budżetu, Finansów i 
Majątku Gminy na 2016 r. 

Pan radny Borycki przedstawił plan pracy Komisji Rolnictwa i Rozwoju 
Gospodarczego na 2016 r.  
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Pan radny Mucha przedstawił plan pracy Komisji Spraw Społecznych, Oświaty 
i Kultury na 2016 r.  

Pan radny Orłowski przedstawił plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 r.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do Przewodniczących 
Komisji. Pytań nie zgłoszono. Pan Przewodniczący powiedział, że projekt 
uchwały dotyczy zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy na 
2016 r. Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XX/126/16 w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych 
Komisji Rady Gminy na 2016 r. została podjęta i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 9 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń - Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie 
opiniuje program choć zwróciła uwagę, żeby przyjrzeć się uzależnieniom od 
hazardu.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
opiniuje program. 

Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury pozytywnie 
opiniuje program.  

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje program, ale 
zwraca uwagę o przeszkolenie przez Gminną Komisję Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych personelu bądź kierowników sklepów w zakresie 
przestrzegania przepisów ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi. 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze uwagi do Programu.  

Pani radna Hakamäki powiedziała, że chodzi szczególnie o przeszkolenie 
personelu bądź kierowników punktów sprzedaży napojów alkoholowych w 
zakresie przestrzegania przepisów ustawy.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy przyjęcia 
Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2016 r. Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XX/127/16 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 
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Narkomanii na 2016 rok została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego 
protokołu.  

 

Do punktu 10 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy określenia 
kryteriów naboru na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli i 
oddziałów przedszkolnych w szkołach, dla których gmina Klimontów jest 
organem prowadzącym i poddał go pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XX/128/16 w sprawie określenia kryteriów naboru na drugim 
etapie postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach, dla których gmina Klimontów jest organem 
prowadzącym została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 11 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy deleguje 
do Komisji Inwentaryzacyjnej pana radnego Gwizdonia. 

Pan radny Borycki – Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego zgłasza do 
składu Komisji Inwentaryzacyjnej kandydaturę pani radnej Mieczysławy 
Krasowskiej.  

Pan radny Mucha - Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury zgłasza 
kandydaturę pana radnego Króla. 

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna zgłasza do składu Komisji 
Inwentaryzacyjnej kandydaturę pani radnej Hakamäki. 

Pan Wójt Goździewski – Chciałbym zgłosić do Komisji z urzędu panią Alicje 
Krycia i panią Wiesławę Adamczak.  
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Pan Przewodniczący Rady – Ustalamy, że komisja spotka się i wybierze 
Przewodniczącego. Powiedział, że projekt uchwały dotyczy powołania Komisji 
Inwentaryzacyjnej ds. komunalizacji mienia. Poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XX/129/16 w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej ds. 
komunalizacji mienia została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego 
protokołu.  

 

Do punktu 12 porządku obrad sesji 

a).Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie 
opiniuje oba projekty uchwał w sprawie nabycia nieruchomości gruntowych. 

Pan radny Borycki – Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
opiniuje oba projekty uchwał.  

Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych, Kultury i Oświaty pozytywnie 
opiniuje oba projekty uchwał.  

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje oba projekty 
uchwał.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy nabycia 
nieruchomości gruntowej od Pani xxxxxxxx i poddał go pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XX/130/16 w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej została 
podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

b). Pan Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy nabycia 
nieruchomości gruntowej od Państwa xxxxxxx i poddał go pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XX/131/16 w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej została 
podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 13 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki - Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  
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Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zgody na 
zawarcie umowy najmu lokalu użytkowego w Konarach i poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XX/132/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy najmu lokalu użytkowego została podjęta i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 14 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Mucha – Na Komisji Spraw Społecznych padł wniosek, żeby określić 
czas wynajmu i uzyskał on większość. 

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały 
przy jednym głosie wstrzymującym się.  

Pan Przewodniczący Rady – Jeśli chodzi o to co powiedział pan Mucha to na 
mój gust lepiej zawrzeć umowę na czas nieokreślony niż na czas określony. 
Wydaje mi się, że jeżeli będzie zawarta umowa na czas nieokreślony to organ 
wynajmujący może wypowiedzieć w każdej chwili jeżeli będzie coś mu nie 
pasować zgodnie z umową. Jeżeli umowa jest tak zawarta, że i jedna i druga strona 
może wypowiedzieć więc jest pewna swoboda działania. Osobiście uważam, że 
zawarcie umowy na czas nieokreślony jest bardziej właściwy.  

Pani radna Hakamäki – Z punktu widzenia prowadzenia działalności 
gospodarczej wiadomo, że jest to działalność nie rok, nie dwa, trzy. I nie 
zamykajmy drogi osobom, które prowadzą działalność i lokal wynajmują jako 
pomieszczenie pomocnicze w tym zakresie. Tak jak powiedział pan 
Przewodniczący w tym zakresie umowa na czas nieokreślony to umowa, w której 
zawarta jest klauzula okresu wypowiedzenia. Okres wypowiedzenia może być 
miesięcznym, dwu-, trzy miesięczny jak strony między sobą uzgodnią i w każdym 
momencie można tę umowę wypowiedzieć z dotrzymaniem okresu 
wypowiedzenia. Okres wypowiedzenia obowiązuje obydwie strony. Nie zamyka 
procesu rozstania się z najemcą.  
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Pan Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego – apteki, poddał 
projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XX/133/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy najmu lokalu użytkowego została podjęta i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 15 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały. 

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy 
wyznaczenia Ośrodka Pomocy Społecznej w Klimontowie do realizacji zadań z 
zakresu świadczenia wychowawczego, poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XX/134/16 w sprawie wyznaczenia Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Klimontowie do realizacji zadań z zakresu świadczenia wychowawczego 
została podjęta i jest załącznikiem do protokołu.  

 

Do punktu 16 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały. 

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy 
wprowadzenia zmian w uchwale Nr XV/93/15 Rady Gminy w Klimontowie z 
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dnia 16 października 2015 r. w sprawie przyjęcia „Planu gospodarki 
niskoemisyjnej dla Gminy Klimontów”, poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XX/135/16 w sprawie zmian w uchwale Nr XV/93/15 Rady 
Gminy w Klimontowie z dnia 16 października 2015 r. w sprawie przyjęcia 
„Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Klimontów”  została podjęta i 
jest załącznikiem do protokołu.  

 

Do punktu 17 porządku obrad sesji 

Wnioski, zapytania, informacje wnieśli: 

Pan radny Borycki – Stawiam wniosek, żeby zaproszeni goście i sołtysi byli 
zwolnieni od pisemnej prośby o głos.  

Pan Przewodniczący Rady – Czyli ma pan na myśli sołtysów, kierowników 
jednostek, dyrektorów szkół.  

Pan radny Borycki – Wszystkich gości zaproszonych przez pana 
Przewodniczącego.  

Pan Przewodniczący Rady – Jeśli chodzi o sołtysów nie mam nic przeciwko 
temu, żeby to przegłosować. Sołtys ma swojego przedstawiciela w osobie radnego 
w swoim terenie i wszelkie sprawy, różne sołtys powinien przekazać radnemu, bo 
zgodnie z regulaminem Rady nie mam obowiązku i nie muszę udzielić głosu 
komukolwiek z osób zaproszonych. Zgodnie z regulaminem nie mam obowiązku 
udzielić głosu jeżeli jest głos jakiś nie na temat porządku dziennego. Ustalenia są 
również takie, że ten który na przykład załóżmy zgłasza się mówi na jaki temat 
chce mówić. Zresztą zasada jest taka i oni wszyscy wiedzą, że musi zabierać głos 
na temat porządku, który jest nas sesji. No bo tak co by z tego wszystkiego było. 
Na każdy temat mógłby mówić ten, który przychodzi na salę. Sołtys może 
zgłaszać uwagi inne, niekoniecznie zgodnie z porządkiem obrad danej sesji 
radnemu, a radny to podniesie, bo radnemu wolno w interpelacjach to zgłosić. Nie 
mam nic przeciwko termu co podaje pan Borycki i jeżeli uważacie Państwo, że 
sołtysi i inni zaproszeni goście nie muszą składać wniosku na piśmie o zabranie 
głosu proszę bardzo przegłosujemy.  

Następnie poddał wniosek pana radnego Boryckiego pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Wniosek przeszedł. 

Pan radny Lipiec – Kilku sołtysów prosiło, żeby te ważniejsze uchwały pan 
Przewodniczący czytał, no bo oni się pytają za ile wynajmujemy ten sklep czy za 
ile kupujemy te łąkę.  

Pan Przewodniczący Rady – Jest to niemożliwe, bo w uchwale tego nie ma. 
Jeżeli chcą się dowiedzieć, mogą się dowiedzieć od organu, który tym się zajmuje. 
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Czy ja będę czytał tę uchwałę czy nie, to i tak się tego nie dowiedzą. Jeśli będą w 
uchwale jakieś liczby to ja ich podam dla publiczności, bo radni wiedzą o co 
chodzi. Jeżeli nie ma tego to czytam tylko nagłówek uchwały i ją głosujemy. Taka 
zasada jest przyjęta, myśmy to przegłosowali. Zresztą w niejednej Radzie tak to 
się dzieje i dlatego tak to postępujemy. Dzisiaj akurat było tak, że te uchwały nie 
są długie, nawet jakby ich przeczytał to by się nic nie działo, ale sami Państwo 
wiecie, że nieraz te uchwały są parostronicowe i się ich czyta a wszyscy się nudzą 
i radni też, bo oni to znają.  

Pan radny Borycki – Chciałem tylko sołtysom powiedzieć, że każdy radny wie 
za ile sklep jest wynajmowany w Konarach i każdy radny wie za ile będzie 
kupiona działka od Państwa Zybałów. Proszę radnych się pytać.  

Pan Wójt Goździewski – Wszystko jest dostępne. Można przejść, zapytać na 
stanowisku.  

Pan Przewodniczący Rady – Przegłosowane zostało i sołtysi, kierownicy 
jednostek mają prawo zabierania głosu. Proszę bardzo. Mam zgłoszenia na piśmie 
osób z poza wymienionych. Przypominam – zabieramy głos zgodnie z 
porządkiem sesji i tematyką sesji. Nie jakieś inne sprawy.  

Pan Frejlich, sołtys Szymanowice Górnych – Panie Przewodniczący gdybyśmy 
zabierali głos zgodnie z tematyką sesji to byśmy nie zabierali, bo wiemy 
wszystko. Według mnie to jest nielogiczne.  

Pan Przewodniczący Rady - Nie ja ustalałem regulamin, tylko w poprzedniej 
kadencji Rady był ustalany regulamin. Akurat pan był radnym i podnosił rękę nad 
zatwierdzeniem tego regulaminu. Nic nowego nie tworzę. 

Pan Frejlich, sołtys Szymanowice Górnych – Panie Przewodniczący są sprawy 
takie, które nigdy nie będą poruszone a opinia publiczna powinna coś na ten temat 
wiedzieć.  

Pan Przewodniczący Rady - W pana okręgu ma pan radnego. Jeżeli są inne 
sprawy, nieporuszone w porządku dane sesji niech pan jemu zgłosi, będzie pan na 
sesji to podejmie i wtedy rozwinie się jakaś dyskusja i wyjaśnienie na pewno 
będzie. Nie zgadzam się absolutnie na to, żeby tematyka była różna, zgodna z 
tematyką danej sesji.  

Pan Frejlich – Może mam amnezję ale nie pamiętam, żebym głosował za tym, 
żeby podnosić tylko to co jest na sesji. Może akurat zapomniałem. Nie chodzi o 
to czy się zgadzamy czy się nie zgadzamy, tylko, że jest dyskusja, że ileś tam osób 
jest, które nie pozwalają puścić obwodnicy. To jest zwykłe kłamstwo, bo my 
jesteśmy za obwodnicą. Były konsultacje społeczne, było trzydzieści parę pism 
m.in. pan panie Przewodniczący pisał, każdemu można się było wypowiedzieć. 
Jeśli 26 konsultacji było za obwodnicą przez Grabowiec a jest podjęta decyzja, że 
przez łąki. I to jest zwykłe kłamstwo, że my nie chcemy tego puścić i że przez nas 
może nie iść obwodnica. Chcieliśmy się spotkać, pisaliśmy dwa pisma do gminy. 
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Nie chodziło nam o to, żeby się kłócić tylko powiadomić. Chcieliśmy się  spotkać 
ogólnie z Radą, przedyskutować pewne sprawy. 

Pan Przewodniczący Rady - Panie Zbyszku skończmy tę dyskusję i nie chcę się 
akurat przy tej okazji dzisiaj na sesji zdenerwować. Tyle było różnych spotkań na 
temat obwodnicy z ludźmi bardziej zorientowanymi i od których zależy. Byliście 
również Państwo ci, którzy się tym interesują. Co my możemy więcej powiedzieć 
jako Rada. Jeśli chodzi o te pisma ma pan rację. Było dwa tak jak kiedyś pan mi 
powiedział, które określały puścić tę obwodnicę, tak jak kiedyś były Wójt mówił 
i bardzo mądrze to mówił, i to pasowało mnie na przykład i komuś tam. Nie wiem 
A 26 osób puszczało obwodnice przez Grabowiec, to jakie ja miałem i ten ktoś 
przebicie – dwie osoby a w końcu oni ustalili, że idzie tędy ta obwodnica. Więc 
nie ode mnie to zależało i nie od tej osoby drugiej. Chociaż na mapach pokazane 
było trochę inaczej jak ta obwodnica ma przebiegać. Ci, którzy projektowali 
zrobili trochę inaczej. Był marszałek Województwa, był naczelny dyrektor 
zarządu dróg, wyjaśniali sprawę. Pisał również Wójt do projektantów i do 
Zarządu Dróg Wojewódzkich, oni uwzględnili te wszystkie rzeczy o których 
pisano, pokazali zresztą wtedy kiedy byli na tym spotkaniu. Wyście też tu byli, 
jechali w teren, co tu jeszcze można na ten temat mówić. Wszyscy radni to bardzo 
są zorientowani w tej obwodnicy naszej. Jest parę osób, które są zainteresowane 
i coś wiedzą na ten tematy, ale nie aż tyle, żebyśmy kompetentni mogli panu i 
innym odpowiedzieć na ten temat. I nie chcę dyskusji na dzisiejszej sesji na temat 
obwodnicy, chyba, że ktoś z radnych chciałby coś powiedzieć.  

Pan Frejlich, - Chcę tylko tyle powiedzieć, żeby nie powielać kłamstwa, że my 
nie dajemy puścić obwodnicy czy blokujemy obwodnicę.  

Pan Przewodniczący Rady - Wy nie blokujecie wcale. Proszę bardzo niech leci 
przez Grabowiec. Tylko jestem ciekawy gdyby przez Grabowiec szło czy by nie 
było ileś ludzi, którzy by protestowali. Tak by było. A jeśli o odpowiedź panu to 
jeszcze skłonię się do tego, żeby pan Wójt dwa słowa na ten temat powiedział.  

Pan Wójt Goździewski – Procedury, które były do obwodnicy praktycznie 
wszystkie były zrobione i to zgodnie z prawem. Zarzucali mi tu, że ja od kwietnia 
do grudnia nic nie robiłem. Jest to nieprawda. Cały czas jest wymieniana 
korespondencja. Jeśli chodzi o wariant obwodnicy – nie ja wybieram wariant 
obwodnicy. Decydujący głos w tym temacie ma jego przyszły właściciel 
obwodnicy i inwestor. Ja mogę pisać i pisałem pismo 21.07.2015 r., bo tu pan 
Zientkiewicz zarzuca mi, że nic w tej sprawie nie robię dla nich. Wystąpiłem do 
wykonawcy Biura Projektów Lipus Marcina Dobka oraz do Świętokrzyskiego 
Zarządu Dróg Wojewódzkich o zmianę preferencyjnego wariantu obwodnicy 
przez Grabowiec i w związku z tym otrzymaliśmy pismo, że ten wariant nie jest 
uwzględniony, bo wada tego wariantu jest przejście przez teren ochrony przyrody 
Natura 2000 Ostoja Żyznów. Nie mamy opinii w tej sprawie, dwa dni temu 
ukazało się obwieszczenie w tej sprawie. Czekamy. Następne pismo było pisane 
teraz w lutym w związku z tym krzyżówkami, bo tu zgłaszały mi dwie panie teraz, 



str. 21 

 

żeby przesunąć krzyżówki, te ronda w stronę bardzie nieinwazyjnej. Cały czas 
jeździłem w tej sprawie na konsultacje. Nie ma tu dokumentów tych 
potwierdzających, ale wierzcie mi, że ja słucham mieszkańców, tylko w tym 
temacie nie jestem dom końca decyzyjny. Mogę sugerować, mogę o coś prosić, 
ale wykonawca tej inwestycji decyduje o wszystkim. On będzie inwestował, 
będzie to jego droga i stąd wykonawca i mieszkańcy tych działek to są strony. Ja 
w tym jestem, pośredniczę, robię co mogę, ale nie mogę wywierać wpływu, że 
akurat ktoś mnie posłucha tak jak ja chcę. Brane są wszystkie za i przeciw. Jeśli 
byśmy przez Ostoję Żyznów przeprowadzić to jeśli Dyrektor Ochrony 
Środowiska  dla negatywną opinię nie dostanie Zarząd pieniędzy na tę obwodnicę.  
Nie będzie nic z tego, cała praca na marne pójdzie. Proszę sobie to uświadomić 
to wszystko i mam nadzieję, że jednak ta mądrość przeważy. Wiem, że nie 
wszystkim ten wariant odpowiada, ale moim zdaniem, mimo, że pisałem pisma,  
ta obwodnica przez łąki jest najmniej inwazyjnym wyborem. Jeśli chodzi o 
zalewanie to to analizowaliśmy. Zmieniliśmy wariant na eskapady, żeby woda 
mogła się przelewać z jednej strony na drugą, bo były zastrzeżenia, że się 
podniesieni poziom wody. Problem jest z przejściem wody na jednym moście i na 
drugim. Jest wąskie gardło. Spiętrza się woda na łąkach i tam jest problem. Woda 
jak się przeleje to ona pójdzie, a nie jest problem z obwodnicą. Jeśli spiętrzy się 
ta woda to do wysokości dróg już istniejących. I tam jest wąskie gardło jeśli 
chodzi o zalewanie. To jest problem.  

Pan radny Lipiec – Byłem na spotkaniu z Marszałkiem. Na przykład posłużę się 
przykładem Państwa xxxxx. Zwrócili się do Wójta z taką prośbą. Wójt 
wystosował z panem Kiliańskim pismo i był pan dyrektor Urbanowski na miejscu 
i było pokazane, że ta droga i rondo skoro miało iść 6 m od ich domu, Wójt 
wystosował to pismo i myślę, że nastąpi zmiana tej koncepcji. Była wizja lokalna 
w terenie. Wójt się stara i myślę, że ten wariant nie wybrał on jako Goździewski 
tylko firma. Kolega Zbyszek – przyjść do Wójta i wspólnie wystosować pismo , 
żeby zrobili korektę koncepcji, no dopiero we wrześniu będzie podjęta ostateczna 
decyzja jak powiedział pan dyrektor Urabnowski głównie w oparciu opinię 
Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. I wcale nie powiedział pan dyrektor 
Urabnowski, że to będzie ta koncepcja. Mówił, że może być pierwsza, druga – 
wszystko zależy od Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. Myślę, że Wójt 
idzie w dobrym kierunku, jest człowiekiem bezkonfliktowym. Poprosili mnie 
mieszkańcy Górek, zainterweniowałem w sprawie xxxxxx i myślę, że efekt 
będzie pozytywny i ta droga będzie przesunięta pomimo, że jest tam obszar 
Natura 2000. Sołtys z Pokrzywianki pan Andrzej Pyszczek już dawno to zgłaszał 
na sesjach, żeby Wojewódzki Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych udrożnił 
rzekę Koprzywianki. Na przykładzie Pokrzywianki – leżą drzewa, koryto jest 
zanieczyszczone, że powinien Zarząd oczyścić to koryto i nie było by problemu, 
żeby woda się nie spiętrzała przy większej burzy. 

Pani radna Hakamäki, - Nie będę powtarzała, bo na temat uciążliwości 
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przejazdu samochodów z kruszywem przez Klimontów, m.in. przez mój okręg 
wyborczy wypowiadałam się wcześniej. Dysponuję materiałami, pomiarami 
jeżeli chodzi o hałas. Jeżeli Państwo macie ochotę udostępnię, żeby spojrzeć na 
to wszystko. Wiadomo jest, że cierpią setki mieszkańców Klimontowa. 
Zastanawiam się nad jednym pytaniem. I chodzi mi po głowie to czego mnie 
rodzice nauczyli. Jeżeli nie chcesz pomóc to nie przeszkadzaj. Taka jest zasada. 
Nie kop dołków pod drugim, bo sam w nie wpadniesz. Pamięć ludzka jest bardzo 
zawodna. Proszę Państwa dysponuję materiałem kiedy to, przepraszam, nasi 
oponenci, którzy nie sprzeciwiają się budowie, ale utrudniają działania panu 
Wójtowi występowali z koncepcją do Naczelnej Rady Technicznej w 
Tarnobrzegu. Zawierali umowy na temat przebiegu, mam mapkę pierwszej wersji 
przebiegu obwodnicy. Właśnie ona biegła przez łąki i pan xxxxx był wtedy 
radnym. Prawda ?. Nie myli mnie pamięć, bo mogło mnie wtedy nie być w 
Klimontowie. Październik, listopad 2003 r.- pan xxxxxx był wtedy Sekretarzem 
Gminy. On asygnuje pisma, to nie jest podrabiane, które kieruje do obywateli 
Klimontowa, posiadaczy działek o przekazanie darmowe bądź za niewielką 
odpłatnością działek pod budowę obwodnicy. Pytam gdzie jest konsekwencja ?. 
Przecież nic się nie zmieniło, nic się nie zmienia. Mam również kopię umowy 
przedwstępnej proszę bardzo zapoznajcie się z tym. Nie rzucajcie kłód pod nogi 
Wójtowi. Pozwólcie mu działać i ratujcie nasz Klimontów, bo samochody nam je 
rozjadą a wszelkie utrudnienia niestety działają na niekorzyść. Środki unijne 
muszą być wykorzystywane w dużym tempie. Jeżeli do 2019 r. nie wykorzystamy 
środków unijnych możemy pożegnać się z inwestycją typu przebudowa drogi nr 
758 z obwodnicą dla Klimontowa. 

Pan radny Ciach – Zwracam się do tego komitetu, co nam utrudnia prace 
obwodnicy. Dowiaduję się, że dzisiaj ma być prawdopodobnie zebranie, że 
organizuje to pan xxxxxxx z i pan xxxxxxx. Wzywają tu prawdopodobnie radnego 
Sejmiku Wojewódzkiego pana Sochę. Proszę pana jeszcze raz panu powtarzam i 
pana proszę i błagam daj pan spokój dla Klimontowa. Niech ci ludzie w końcu 
oddychną świeżym powietrzem.  

Pan Raban, sołtys Olbierzowic – Chciałem powiedzieć na temat szkoły w 
Olbierzowicach. Jak Przewodniczący oraz Wójt spotkacie się z panem 
zainteresowany, to żeby spotkał się też z mieszkańcami i poinformował ich co 
chce tam robić. Chociaż z radą sołecką.  

Pan Przewodniczący Rady – Czy ktoś jeszcze chce zabrać głos z zaproszonych 
gości?. Nie widzę, więc oddaję głos osobom, które zgłosiły mi to na piśmie. 
Proszę pan xxxxxxx.  

Pan xxxxxx – Słyszałem, że zgłoszony został wniosek o rewitalizację ul. 
Studziennej. Mieszkam na ul. Tylnej i brak jest tam chodników, wziąć proszę to 
pod uwagę i zrobić chodniki po obu stronach. Chciałem się spytać co samorząd 
robi jeśli chodzi o targowicę miejską. Czy dalej będą owoce sprzedawane na 
rynku a kiełbasa na ul. Gęsiej, czy postaramy się zrobić jakiś plac ?. Czy w 
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Gminnym Programie Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zostały ujęte 
wszystkie sprawy z ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi ?. Czy została ujęta przemoc domowa ?. Czy nastąpił wzrost tej 
przemocy ?. Na działalność Komisja miała rocznie około 120 000 zł. Przez okres 
jednego roku wydawaliśmy 95 000 zł – 100 000 zł na edukację, profilaktykę. Ile 
zostało nie wykorzystanych pieniędzy, które przeszło na ten rok do wydania ?.  

Pan Przewodniczący Rady, - Pan xxxxxxx był wiele lat przewodniczącym 
GKRPA i ma doświadczenie, ale myślę, że pan xxxxxx takie zestawienie przy 
okazji przedstawi nam, bo to jest ciekawe. A jeśli chodzi o te pieniądze to chyba 
przechodzą na rok następny. 

Pan Wójt Goździewski – Jeśli chodzi o komisję antyalkoholową z tamtego roku 
zostało 16 000 zł i przeszły one na ten rok. Są to pieniądze znaczone i tak jak 
mówił pan Kaniewski nie możemy ich wydawać inaczej niż nas do tego ustawa 
zobowiązuje. Jeśli chodzi o ul. Tylną będziemy musieli uwzględnić to w 
rewitalizacji, wykonać tę ulicę. Proszę o udział w konsultacjach społecznych. 
Będziemy chcieli to dopisać. Proszę o udział w konsultacjach społecznych. Jeśli 
chodzi o bazar rynek – to jest następny temat do rewitalizacji. Na razie te osoby 
mają pozwolenie na handel, żeby ten rynek nam żył, żeby tam się coś działo i póki 
co na razie tak będzie, a jeśli chodzi o plany to w przyszłości będziemy musieli  
pomyśleć o stworzeniu takiego miejsca. Musi to być to w okolicy rynku to wtedy 
przetrwa. Można tu skorzystać z PROWu, na targowiska będzie taki program. 
Plany są, ale jeszcze póki co nie ma na to środków, nie ma konkursów 
ogłaszanych. Jeśli chodzi o komisję antyalkoholową to pan przewodniczący 
komisji przygotuje się na następną sesję, żeby można było szczegółowe dane 
przedstawić. Z dokumentów wynika, że w tym roku założono 17 kart niebieskich.  

Pan xxxxxx – Obwodnica. Dla mnie najtańszą obwodnica by było wstawić znaki, 
tak jak mówiliśmy a zrobić drogę wojewódzką, która jest w opłakanym stanie. 
Myślę, że to byłby najtańszy koszt i nikomu by to nie przeszkadzało ani nie 
nikogo nie raziło. Zmiany w budżecie – radni przegłosowali zmianę w budżecie 
na zwiększenie środków finansowych na odbudowę dróg gminnych, przede 
wszystkim ul. Słoneczna 25 000 zł na 36 900 zł, Pęchów – Kolonia Pęchów z 
50 000 zł na 60 000 zł, Klimontów targowica z 50 000 zł na 62 900 zł. Te środki 
zostały zwiększone już na przetarg na dokumentację projektów tych dróg. 
Przetarg odbył się 1 lutego, 4 lutego, 10 lutego. Uważam, że te wszystkie przetargi 
powinny być unieważnione, tak jak unieważniony był przetarg na zrobienie 
dokumentacji drogi na Gilówce - to co mówił pan Wójt, że było mało środków 
finansowych jeżeli chodzi o zabezpieczenie na te właśnie drogi. Jeszcze raz 
mówię, radni przegłosowali w budżecie zmianę na budowę dróg a tu jak się 
okazuje te pieniądze idą na projekty dróg tych czterech. Brak zabezpieczenia w 
budżecie gminy środków finansowych dla osób, które wpłaciły za przyłącza. 
Napisałem wniosek o udzielenie informacji publicznej do Urzędu Gminy. 
Dostałem taką informację, za co serdecznie dziękuję. Jest może ona niepełna, ale 



str. 24 

 

myślę, że wystarczająca. Powiem do pana sołtysa z Zakrzowa czy nawet pani 
sołtys z Goźlic – proszę informować ludzi, którzy wpłacili za te przyłącza, że 
należą się te pieniądze dom odbioru. Chcę tylko poinformować, że zwrócono 7 
osobom z Zakrzowa na kwotę 8 300 zł i dla 3 osób z Goźlic na kwotę 3050 zł. Co 
z resztą to jest znak zapytania. Bardzo proszę panie Wójcie, żeby tą sprawa się 
zająć dlatego, że ja byłem oskarżony i przesłuchany w prokuraturze za nadużycie 
władzy w celu osiągnięcia korzyści majątkowej, że te pieniądze chciałem 
wyłudzić. Proszę zając się tą sprawą, bo w innym przypadku będziemy też musieli 
w tym temacie reagować. Panie Przewodniczący nawet nie ma warunków, żeby 
sobie gdzieś położyć dokumenty. 

Pan Przewodniczący Rady - Na stoliczku tam, a najlepiej panie xxxxx siąść 
sobie i na kolanach.  

Pan xxxxx, - Dziwię się bardzo panie Wójcie, że przetargi na dokumentację dróg 
gminnych, może sobie pan to zapisać, chyba pobiliśmy rekord jeżeli chodzi o 
kwoty. Cztery drogi, które w zasadzie mają 2,120 km: ul. Słoneczna 120 m, 
Pęchów - Kolonia Pęchów 800 m, targowica 900 m, Borek – Kępie 300 m za 
rekordową kwotę 206 810 zł. Robimy koncepcję obwodnicy, która kosztuje 
niecałe 190 000 zł. Nie będę już mówił o rewitalizacji Klimontowa, która była 
robiona. Naprawdę tam były kwoty nieporównywalne. Jak to się stało, że takie 
kwoty są za te projekty ?. To powinno być unieważnione, bo nie było pieniędzy 
w 100 % za sfinansowanie i proszę wziąć to pod uwagę. Sprawa majątku 
gminnego. Pan Wójt mówił, że rozbierane są budynki w m. Goźlice, 
Pokrzywianka, w zamiarach jest również remiza w Zakrzowie. Szkoda, że akurat 
w Pokrzywiance ktoś się już dobrał do tego, ale akurat panie Wójcie na dzień 
dzisiejszy przecież wszyscy wiemy, że w tym rozdaniu 2014 – 2020 będą środki 
finansowe i na jedną miejscowość można zdobyć do 500 000 zł. Dziwię się 
bardzo, że pan, bo  siedział pan w takich strukturach, że pan pomagał ludziom a 
nie umie pan pomóc gminie, żeby wykorzystać było te budynki w Goźlicach, czy 
w Pokrzywiance na jakieś cele, nawet mieszkaniowe. Czy nie można było zmienić 
lokal, który na przykład dał pan mieszkańcom z Konar, a ten przeznaczyć na 
stowarzyszenie dla emerytów i rencistów. Mamy wolny lokal przy ul. 
Opatowskiej. Uważam panie Wójcie, że te osoby powinny być przeniesione a tu 
oddane do użytku ludziom, żeby mogli sobie spokojnie nie chodzić tam do remizy. 
Jest problem, że już słyszę mają problem kto wynajmuje, nawet to zebranie, które 
było z panem radnym wojewódzkim w niedzielę, to już są delikatne sprzeczki, 
dlaczego tam zostało to zebranie zrobione a nie gdzie indziej. To jest miejsce 
publiczne, każdy ma tam, prawo po zgłoszeniu do właściciela czy zarządcy 
budynku, żeby można było zebranie zrobić. Udzielenie informacji publicznej – 
tutaj są duże rozbieżności. Informacje, które dostajemy są niepełne. Brak 
wszystkich zapisów w treści, tak jest zrobione tak przez pana Przewodniczącego 
jak i przez pana Wójta. Prosiłem pana, żeby pan podał i informację publiczną z 
sesji z 30 listopada. Widzę, że tam są powycinane pewne tematy, nie są ujęte 
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pewne słowa, które padają na sesji, ale myślę, że będziemy do tego dochodzić , 
myślę, że pani Irena zapisuje na tym urządzeniu, które będzie potrzebne do 
odtworzenia pewnych spraw i wypowiedzi. Dostałem odpowiedź na temat 
wskazania miejscowości oraz numerów posesji. Ja się z tym nie zgodzę, dlatego, 
że udzielenie informacji, że na przykład miejscowość i miejsce to nie jest 
udzielenie informacji publicznej, dlatego że w tym budynku może mieszkać 
nawet kilkanaście osób. I myślę, że to jest niepowiedziane, że pod tą posesją nie 
damy, bo możemy skojarzyć, że tam mieszka Kowalski. Jeżeli chodzi jeszcze o 
informację publiczną panie Przewodniczący, panie Wójcie proszę zwrócić na to 
uwagę, bo my przez wiele lat mieliśmy przez jednego pana duże nieprzyjemności, 
nawet opierało się to o dyrektora Generalnego Dyrektora Informacji Publicznej. 
Te informacje, które otrzymałem niektórzy mieszkańcy, nazwiska są wykreślane, 
a niektóre w ogóle nie. Jeżeli wykreślamy wszystkich to wykreślamy, żeby nie 
naruszać dobrego imienia tych ludzi, którzy zabierają głos. Moje nazwisko i imię 
na każdej sesji, jeżeli będę brał udział, dawać z imienia i nazwiska kto zawiera 
głos i w jakim temacie. Jeżeli chodzi jeszcze o informację publiczną – nic się nie 
mówi o stacji uzdatniania wody. Panie Wójcie pamiętam na jednej sesji było 
powiedziane, że pojedziecie do Chęcin, zobaczycie jak tam sytuacja jest i nic na 
ten temat dalej nie wiemy. Czy był pan czy nie był, jak się rozmowy potoczyły. I 
na koniec nurtuje mnie w dalszym ciągu, że nic nie wiemy na temat wydatków. 
Nie wiemy na przykład ile gmina płaci za działkę. Uważam, że to powinno być 
publicznie powiedziane. Jak kupowaliśmy działki od targowicy to było wyraźnie 
napisane od kogo i za ile. To są pieniądze ze środków publicznych i to wszystko 
powinno być jawne i powiedziane ile za taką działeczkę zapłaciliśmy. Działka 
obok stadionu – kupujemy tę działkę dopiero dzisiaj, a w budżecie gminy dzisiaj 
wprowadzone jest 18 000 zł. Nie było w budżecie na 2016 r., tylko dzisiaj poprzez 
zmiany wprowadzona jest do budżetu ta kwota. Dziwię się, bo pan Wójt tu mówi, 
że robili jakieś tam sprzątanie na stadionie – to jak weszliście na teren jak nie było 
to jeszcze waszą własnością. Takie zapytanie i na pewno się o to upomnę. Cały 
czas powtarzam i będę powtarzał, że to jest największy wydatek. Chciałbym 
uzyskać na następną sesję informację – ile zostało wypłaconych tzw. 
wynagrodzeń wyrównawczych za 2015 r. i za 2014 r., żeby porównać co się w 
tym temacie dzieje. Jak będę miał takie informacje to będę wiedział czy do szkoły 
dokładamy więcej czy mniej. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Rady – Dziękuję. Na pewno będzie sesja taka i to wszystko 
co pan poruszył będzie pokazane. Odnośnie tego protokołu co przesłaliśmy chce 
powiedzieć parę słów. Pan przysłał pismo do mnie o skserowanie tego protokołu 
i napisał pan, że to potrzebne panu ze względu na to, że chce pan kogoś podać do 
sądu. Dokładnie przeczytałem cały protokół słowo w słowo i nic innego pani Irena 
nie skserowała. Wykreśliła jak pamiętam jedno nazwisko, no bo zgodnie z 
procedurami tak to się robi, nazwisko kogoś kto zabierał głos, chociaż ono było 
tak wykreślone, że było widać kto tam mówił. Ja nie doszukałem się czegoś w 
protokole czegoś, że można by kogokolwiek co głos zabierał podać do sądu i za 
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co. I nie jest prawdą, że cokolwiek jest tam wyjęte z tego protokołu.  

Pan xxxxxx – W nagraniu powinno być jakie padły słowa i one muszą być 
odtworzone.  

Pan Przewodniczący Rady – Nie ja nagrywałem i nie ja kasowałem. Ja 
udostępniam to co wiedzę, to co czytam jako dokument.  

Pan radny Mucha – Pan Bień wymienił w swojej wypowiedzi sołtysa Zakrzowa 
i chciałem podziękować za tę troskę. Przypominam, że te sprawy trwają ponad 10 
lat już. Co do wodociągu to przypominam, że to pan Bień kiedy był wójtem zebrał 
te pieniądze i pan Bień później te pieniądze oddał. Także 8 lat to jest jakiś kawał 
czasu. Druga sprawa to taka, że przez te 10 lat stan tych budynku w Goźlicach, 
który został rozebrany, nie zmienił się. Wcześniej nie był zajęty także też była 
okazja, żeby coś z tym budynkiem robić. On nie powstał w ostatnich latach, tylko 
był wcześniej.  

Pan xxxxx – Jeżeli chodzi o te środki finansowe to wodociąg był wybudowany 
w latach 2006 i dalej. Wyrok sądowy zapadł w 2014 r. i dopiero wtedy zaczęliśmy 
wypłacać.  

Pan Wójt Goździewski – Odniosę się do tych wypowiedzi. Jeśli chodzi o 
obwodnicę to dobry jest to pomysł zamknąć tylko jak to zrobić. To jest problem. 
Starał się pan o zamknięcie, bo pisane były pisma tylko kto zadecyduje , żeby 
zamknąć tę drogę. To nie jest taki prosty temat. Wiem, że byłoby to najlepsze 
wyjście, ale na tę chwilę, żeby moim zdaniem temat zamknąć trzeba ponieść te 
koszty, zrobić tę koncepcję, dokumentację przygotować i przymierzyć się do 
realizacji, żeby Zarząd Dróg Wojewódzkich to zrealizował. Moim zdaniem nie 
ma innego wyjścia. Nikt nam tej drogi nie zamknie, może jedynie sami przez 
blokady, ale to tylko na określony czas. Nic innego z tym tematem nie da się 
zrobić. Dlatego mówię, że można tu doradzać różne sprawy i tak tkwić w tym 
samym temacie jak jesteśmy do tej pory i następne 8 lat, czy 12 lat zejdzie. Albo 
coś robimy i bierzemy się za to, poniesiemy jakieś koszty, ciągniemy te sprawę 
dalej, nie oglądamy się do tyłu. Jeśli chodzi o środki od osób na przyłącza – było 
oddane. Te pieniądze dostało parę osób, którzy się zwrócili. Na bieżąco będziemy 
robić korektę budżetu. Jeśli chodzi o drogi gminne – tak jak powiedziałem 
musieliśmy ogłosić ten przetarg na te drogi, żeby je wykonać, bo od lat nie można 
było ich w żaden sposób wykonać. Raz, że  były zbyt wąskie, trzeba było wykonać 
dokumentację na pas wyłączeniowy. Nie jest to prosta sprawa stąd też takie kwoty. 
Przypuszczam, że dlatego te drogi są niezrobione, bo dokumentacja była tak 
droga. Przynajmniej pan Kiliański tak mówił. To tak wisiało, bo żeby cokolwiek 
zrobić na tych drogach trzeba wykonać odpowiednią dokumentację drogi przy 
dziewiątce. Są to zjazdy, są to poważne sprawy i stąd też te koszty takie. Do tej 
pory te drogi, które akurat mają te zjazd wykonany praktycznie były wykonane 
przy dziewiątce. A to wszystko zostało gliniaste zjazdy i stąd też te koszty. Jeśli 
tego nie poniesiemy to tych dróg nie wykonamy. Jeśli chodzi o remizę w 
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Zakrzowie – ja zajmowałem się programami unijnymi i cały czas się tym zajmuję, 
bo teraz mam gminy. Cieszę się z tego bardzo, bo mam możliwość wykazania się 
swojej intencji twórczej w tym temacie, ale trzeba sobie jedną rzecz uprzytomnić, 
że nie było naboru. Co składać jak nie ma otwartych konkursów. Trzeba 
troszeczkę przeanalizować te wszystkie terminy, co można, kiedy można. My na 
bieżąco analizujemy. Podałem na początku sesji szereg programów, gdzie 
konkursy zostały otwarte i wnioski zostały złożone. Na świetlice konkursów 
jeszcze nie ma. Jak tylko będą, na pewno będą składane i to nie pojedynczy 
wniosek, tylko kilka. Przygotowaną dokumentację mamy już na Borku, w 
Zakrzowie. Lada chwila będą przygotowane dokumenty na inne, bo myślę też o 
swojej wiosce w Pęchowie. Jest to trzecia czy czwarta wioska pod względem  
wielkości w gminie. Chciałbym, żeby coś po mnie im zostało. Jak tylko będą 
konkursy ogłoszone na pewni nie będę zaniedbywał tych tematów. Jest tutaj mój 
Zastępca, który również jest biegły w tych tematach, jest i pan Mrozowski, który 
tez się tu udziela od strony administracyjnej i jest dobry w tym. Na przykład 
komunalizacja nie była robiona od czasów pana xxxxxx tak mi się wydaje. I tutaj 
taki pomysł jest dobry, żeby skomunalizować te działki,. To też jest jego pomysł 
i wydaje mi się, że dobry. Wszystkie sprawy geodezyjne, które robimy - on 
wszystko to pilnuje i robi to bardzo dobrze, mimo, że jest opór materii w urzędach. 
Trzeba pilnować, chodzić, cały czas doglądać po kilkadziesiąt razy i cieszę się, że 
on jest i on pilnuje. Ja dzięki temu mogę robić inne sprawy, jeździć i pozyskiwać 
środki. Nie muszę być i pilnować, mam od tego osoby, one tego pilnują i się 
zajmują. Mam być mobilny, mam być wszędzie, poza gminą reprezentować i 
pozyskiwać co można.  

Pan xxxxx – Drogi. Ogłoszone były projekty na 34 odcinki na oprawie 10 km i 
była to kwota 287 465 zł.  

Pan Wójt Goździewski – Jest to dokumentacja tylko kosztorysowa i na 
zgłoszenie. To jest całkiem coś innego niż podziały. Jeden podział działki kosztuje 
ok. 2000 zł. Razy 10 to jest 20 000 zł same podziały tyle kosztują. Jak ktoś robił 
tylko dokumentację kosztorysową na drogę to jest 300 – 400 zł, plus 
dokumentacja do zgłoszenia to daje 500 zł. Jeśli wchodzą na drogę podziały czy 
uzgodnienie zjazdu to są inne środki. Nie ma o czym mówić. 

Pan xxxxx, - Ale panie Wójcie w tych 34 odcinkach dróg są zjazdy na dziewiątkę.  

Pan Wójt Goździewski – Najprawdopodobniej to są zjazdy, które mają asfalty. 

Pan xxxxx – Nie. 

Pan Przewodniczący Rady – Panie xxxxxxx ten czas zaliczę na następnej sesji. 

Pan Wójt Goździewski – Zostało to dokładnie przeanalizowane przez drogowca 
i drogi, które się nie kwalifikowały zostały usunięte. Zostały tylko te drogi, które 
zgłoszenie przyjęło Starostwo. W tej chwili każdy program ma swoje zasady. Do 
PROWU nie mogą na przykład iść drogi powyżej 3,5 m, a schetynówki z kolei w 
tym jednego pasa jest 2,5 m czyli ok. 5 m plus 1,5 m bodajże pobocza z jednej i z 
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drugiej strony. Nie ma takich dróg, jedynie ul. Batalionów Chłopskich, w tej 
chwili w podziale. Otrzymamy tę drogę, poszło to do geodezji, podział jest 
praktycznie na ukończeniu. Będziemy z rewitalizacji robić piękną drogę 
Batalionów. Jeśli chodzi o informację publiczną to my jesteśmy zobligowani do 
udzielania takich informacji publicznych, tylko że nazwiska niektórych osób 
wykreślamy, bo tak mówi ustawa, ale osoby, które pełniły stanowiska są osobami 
publicznymi i nie musimy ich wykreślać. Wszystkie inne osoby niepubliczne 
musimy wykreślić. Jeśli chodzi o stację uzdatniania wody – byliśmy w Chęcinach, 
jest ta stacja piękna tylko dosyć kosztowna. Jeszcze nie ta technologia. Póki co na 
razie mamy dostęp. Myślę, że na razie zajmiemy się budową wodociągów, bo 
chyba jest to bardziej wskazane, a stację jak będziemy mieli te wodociągi 
powiedzmy w 90 % to myślę, że ja albo mój następca będzie się o to martwił. 
Póki co dostęp mamy. Mam swój program przedwyborczy zawsze przy sobie i 
zawsze patrzę i po kolei staram się to realizować, a jak jedno zostanie na następną 
kadencję, czy dwa to trzeba w następnej kadencji mieć co robić. Nie mogę 
wszystkiego zrobić w jednym roku. Chciałbym, żeby pan czekał spokojnie. Są 
jeszcze trzy lata, żeby nie było jakiś nieporozumień, może utrudnień z pana 
strony, żeby pan nie przeszkadzał. Wiem, że dobra jest taka krytyka, która jest 
konstruktywna, ale krytykować to też trzeba jakieś te argumenty odnieść 
odpowiednie. Jeśli chodzi o wydatki - 18 000 zł jest zarezerwowane, bo tam 
dochodzą jeszcze koszty przepisu. Działki będą kosztować ok. 16 000 zł plus 
koszty notarialne. Jeśli chodzi o oświatę to przygotujemy tu dokładnie tę rozpiskę 
z lat poprzednich jak było. Z tego co wiem to ten dodatek, który teraz był to był 
jeden z najmniejszych w ciągu ostatnich lat. I wynosił on w tym roku 90 000 zł 
łącznie ze składkami. Porównując poprzednie lata jest to naprawdę jedna z 
najmniejszych kwot. Szczegółowe dane przedstawię. Nie jest źle.  

Pan radny Lipiec – Te działki pod stadionem tak jak tu rozmawiałem z sołtysami 
to chcę przypomnieć Państwu, że za poprzednich wójtów Przybylskiego, 
Mrozowskiego, Bienia były prowadzone takie kroki i każdy rozmawiał z tą panią 
i chciał, żeby ona sprzedała m.in. pani xxxxx, pan xxxxx czy pan xxxxx no i temu 
Wójtowi Goździewskiemu się udało i chwała mu za to. Każdy z byłych wójtów 
chciał ten stadion poszerzyć i w tym momencie panu Wójtowi Goździwskiemu 
udało się ten stadion poszerzyć czego wyrazem była zgoda Rady Gminy. A propos 
budynku w Pokrzywiance to myślę, że najwyższa pora już była to rozebrać. Nie 
będzie sołtys Pyszczek pilnować tych desek i tych bali, które ktoś 
prawdopodobnie przyjeżdżał z obcego terenu i sprawdzał czy będą z tego dobre 
meble czy niedobre. Wójt rozebrał, bo ten stary budynek po szkole powszechnej 
powstał w 1918 r. z drzewa jakie mieszkańcy Pokrzywianki dali z własnych lasów 
na Budach. Później była tam Gromadzka Rada Narodowa w Pokrzywiance, 
Biblioteka i jakoś było, ale na przestrzeni 25 lat nie pamiętam, żeby któryś z 
wójtów ten budynek chciał remontować. Materiał zostanie przewieziony na 
Zakład Gospodarki Komunalnej i z tego miejsca chcę podziękować panu 
xxxxxxxxxx i Wójtowi Przytule, że zajęli się sprawnie tą rozbiórką.  
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Do punktu 18 porządku obrad sesji 

Punkt ten został zrealizowany łącznie z punktem 17.  

 

Do punktu 19 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że zrealizowano wszystkie punkty 
dzisiejszego porządku obrad i ogłosił zamkniecie sesji. 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokołowała:       Przewodniczył: 

Irena Lipiec        Czesław Fijałkowski 


